
MLADINSKI
PARLAMENT

V Sloveniji postajajo mladinski parlamenti že tradicionalni. Tisti, ki jim je
namenjena vzgoja mladih ali se kakorkoli vključujejo v izobraževalni sistem,
želijo mlade poleg tega, da jih spodbujajo k razmišljanju o posameznih proble-
mih, ki se pojavljajo v naši družbi, seznaniti tudi s temeljnimi zakonitostmi
parlamentame demokracije, ki naj bi se je vsi učili.

Republiška Zveza prijateljev mladine je
tudi letos pri izbiri teme upoštevala želje
otrok in tako razpisala temo MOČ KO-
MUNIKACIJE IN PRIJAZNE BE-
SEDE.

Iz dneva v dan opažamo. da premalo
časa posvečamo drug drugemu. zato je
občinska Zveza prijateljev mladine po svo-
jih najboljših močeh skušala pomagati
mladim in njihovim učileljem. da bi se
zavedali teh težav in jih pričeli gledati tudi
širše. OZPM je spodbujala šolske parla-
mente in v sodelovanju s CIDM-om orga-
nizirala občinski parlament.

Poprej so na šolah potekali šolski parla-
menti, o delu katerih je na občinskem
parlamentu poročal en predstavnik šole ali
dva, odvisno od problematike.

Šolski mladinski parlamenti so potekali
v razredu v okviru razredne ure ali pose-
bej.

O vseh predlogih so razpravljali učitelj-
ski zbori in sprejeli tudi potrebne ukrepe
in naloge. O teh so bili na skupnem se-
stanku obveščeni predstavniki razrcdov.
določili so predstavnika za občinski parla-
ment.

Tako so se 15. novembra v dvorani naše
občinske skupščine zbrali predstavniki
skupnosti učencev. ravnatelji šol in men-

torji šolskih skupnosti. Kot gostje so se
občinskega parlamenta udeležili: Tone
Partljič. pisatelj. humorist in poslanec
v Državnem zboru. Janez Jančar, naš nek-
danji župan. ki je pred dvema letoma odšel
v Državni zbor. podpredsednik SOB Ljub-
ljana Moste-Polje Viljem Celestina, pred-
sednik občinskega IS Brane MatjaSec.
podpredsednica občinskega IS Nina Jevš-
nik. vodja službe za proračun. finančne in
skupne zadeve Lilijana Resinovič. sekre-
tar sekretariata za gospodarstvo in druž-
bene dejavnosti Janko Kramžar. predsed-
nik zbora KS Jože Bevec. Ernest Mencigar
(LDS). predsednica OZPM ga. Erika Ra-
iii in Danilo Jurca. predsednik nadzor-
nega odbora OZPM.

Kulturni uvod so pripravili učenci os-
novne šole Zadobrova. ki so bili tudi av-
torji zgodovinske razstave in likovnih del
v preddverju skupSčinske dvorane zato ve-
Ija pohvaliti njihovo ustvarjalnost.

Tonc Partljič nam je s primeri ponazo-
ril, da ima prijazna beseda na človeka
lahko magičen učinek. Menil je. da ni
pomembno. koliko besed je izrečenih. le
da so na mestu. Kot je obljubil že v uvodu.
je bil prijetno dolg. z Janezom Jančarjcni
pa sta nam zaupala celo nekaj zabavnih
dogodivščin iz »pravega parlamenta«.

G. Viljem Celestina je mlade parlamen-
tarce uvodoma seznanil s pomembnostjo
demokracije in parlamentu zaželel
uspešno in demokratično delo.

Navzoče je prijazno pozdravila tudi
predsednica OZPM, Erika Kačič. pod-
poro mentorjev šolskih skupnosti in neka-
terih ravnateljev pa je mladim izrazila še
Ljuba Novak. predsednica občinskega ak-
tiva ravnateljev.

Da parlament lahko deluje. potrebuje
predsedstvo. ki smo ga izvolili na demo-
kratičen način in je korektno spremljalo
njegovo delo in ob koncu pripravilo
sklepe.

Predstavniki skupnosti učencev so
o delu šolskih parlamentov poročali na
poziv po naključnem izboru. večinoma
konstruktivno. strnjeno in jasno.

Ugotovljeno je bilo, da je parlament
koristna in aktivna oblika dela. Sele tedaj.
ko so po šolah začeli teči pogovori o ko-
munikaciji in moči prijazne besede, se je
izkazalo, da se tega tako v šolah kot tudi
v odnosih z ljudmi ne zavedamo.

V imenu občinskega IS je delo mladih
parlamentarcev pohvalila tudi ga. Nina
Jevšnik in izrazila zadovoljstvo. da je par-
lament potekal v tako demokratičnem
duhu in da se mladi znajo pogovarjati na
strpen način.

K besedi se je javil tudi Danilo Jurca.
Natresel nam je vrsto konkretnih predlo-
gov. Menil je, da mora predsedstvo na
naslednjem parlamentu poročati o delu to-
kratnega in predvsem o rezultatih. Mla-
dinski parlament je pozval, naj pošlje apel
novi ubčini. da naj poišče sredstva, s kate-
rim bo mladim zagotovila vsaj en topli
obrok. Konkretni predlogi tovariša Danila
so izzvali splošno odobravanje.

G. Jože Bevec je predlagal, naj bi
sklepe mladinskega parlamenta in razmi-
šljanja mladih o dobri komunikaciji in
moči prijazne ter iskrene besede prejeli vsi
poslanci občinske skupščine in tako morda
spoznali, kaj je bilo tisto, kar je več kot

dve leti zaviralo njihovo delo ter se znova
spomnili, kaj je potrebno za dobro sodelo-
vanje. Po odločitvi mladinskega parla-
menta. ki je njegov predlog soglasno in
usklajeno sprejel, jih bo tako prejel tudi
sam.

Janko Kramžar se je na razmišljanja
o prijazni besedi navezal tako, da je mla-
dim prijazno svetoval, naj čimbolje izkori-
stijo svoja najlepša leta. Lika Resinovič pa
je predlagala, naj beseda ne bo samo pri-
jazna, temveč predvsem iskrena in opozo-
rila. da formulacija, naj z drugim ravnamo
tako. kot sami želimo, da bi on ravnal
z nami. ni pravilna; z drugim naj bi ravnali
tako, kot to želi družba. ker je človek
lahko tudi sadomazohist...

Po razpravi je predsedstvo parlamenta
natančno oblikovalo ugotovitve in sklepe:

- V šolah je še vedno premalo pogovo-
rov, premalo časa imamo drug za dru-
gega.

- Olrokom je v šoli treba zagotoviti
vsaj en brezplačen topel obrok, zato pozi-
vamo novo občino, da to zagotovi.

- Želimo si več dogovorov z učilelji
o napovedanem preverjanju znanju.

- Na začetku vsake učne ure si posve-
limo nekaj prijaznih besed.

- Ne govorimo grdih besed... (če to ni
res upravičeno).

- Dosedanji parlamenli so se izkazali
kot prijetna in koristna oblika dela, v pri-
hodnje pa organizirajmo celodnevno sre-
čanje šol z najrazličnejšimi aktivnostmi,
pri kalerih se bodo mladi med seboj spoz-
nuvuli in pogovarjali. Dan naj se konča
s parlamentom, ki pa naj ga ne omejuje
vnaprej doloiena lema, ampak naj vsak
pove tisto, kar mu Ie£i na srcu.

- Akcije za dobro komunikacijo inpri-
jazno besedo ne smejo zamreii, temveč
morujo živeli naprej, česar so se nekatere
šole ie lotile.

Mladinski parlaraent je sklepe soglasno
spreiel.
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